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Agendapunten

1 Goedkeuring van het verslag van de vorige vergadering

Het verslag van de vergadering van 20 april wordt goedgekeurd.

2 Waterlopen: rapportering prioritair actieplan 2020

Stijn Coppens licht dit agendapunt toe. De presentatie gaat als bijlage bij dit verslag.

Monique Swinnen meldt dat ze heel tevreden is dat de provincie een aantal projecten met een lange 
voorgeschiedenis heeft kunnen afronden in een coronaperiode.



Gedeputeerde Bart Nevens vult aan dat de projecten die in de steigers staan zo snel mogelijk worden 
gerealiseerd en bedankt de dienst waterlopen en de personeelsleden achter de schermen voor de 
goede gang van zaken en het geleverde werk.

3 Leefmilieu: rapportering prioritair actieplan 2020

Geert Lefever licht dit agendapunt toe. De presentatie gaat als bijlage bij dit verslag.

Tie Roefs heeft een vraag omtrent de medefinanciering van de noord-zuidinitiatieven, zowel wat 
betreft de projecten als de vlaggenschipprojecten. Er werd destijds beslist om de grote projecten 
gaandeweg meer te financieren en de kleinere projecten minder. Is dit nog steeds het geval? 
Daarnaast wordt gevraagd of er bij de vlaggenschipprojecten projecten tussen zitten die voorgesteld 
werden door de Hiva-studie uit 2018. Wat is er verder gebeurd met de resultaten van deze studie?
Gedeputeerde Bart Nevens antwoordt dat de Hiva-studie dateert van voor zijn tijd, dit zou hij moeten 
navragen bij de diens leefmilieu. Er werd wel de keuze gemaakt om de versnippering van de middelen 
tegen te gaan door de wijziging van de subsidiereglementen. Hierdoor zijn er in feite geen kleine 
subsidies meer.
Tie Roefs vraagt of de resultaten van deze studie kunnen toegevoegd worden aan het verslag en of er 
kan aangegeven worden wat de verhouding inzake budget is tussen de grote en de kleine projecten. 
Geert Lefever antwoordt dat er ongeveer 420.000 euro gaat naar de vlaggenschipprojecten en 
250.000 euro naar het subsidiereglement.
Er wordt afgesproken dat de resultaten van de Hiva-studie worden toegevoegd aan het verslag. 

Het verslag wordt als volgt aangevuld:
De studie werd uitgevoerd door Kris Bacchus en Ignace Pollet van het HIVA (Onderzoeksinstituut voor 
Arbeid en Samenleving van de KULeuven). Deze studie bespreekt negen initiatieven die de link 
leggen tussen het klimaat, mondiale context en de Provincie Vlaams-Brabant. Deze negen 
projecten/organisaties en hun potentieel om uit te groeien tot een provinciaal vlaggenschipproject 
“Klimaat in het Zuiden”, in partnerschap met de provincie Vlaams-Brabant, werden verder onderzocht 
door het team Noord-Zuid.

1. Kennisontwikkeling rond klimaat en stedenbouw in een Noord-Zuidcontext: het WAMADE 
project door KULeuven (Vietnam)
 Bleek te academisch gericht om een concreet vlaggenschipproject rond op te bouwen. 

Professor Verbist, die dit project vanuit de KULeuven trok, gaf wel een toelichting over 
klimaatvriendelijke steden op één van de provinciale Noord-Zuid-netwerkwebinars op 15 
oktober 2020.

2. Gezocht: Voedsel voor de toekomst. Een samenwerking tussen Rikolto, Colruyt, KULeuven, 
UCLL en de Provincie Vlaams-Brabant omtrent korte voedselketens in Noord en Zuid.
 Betreft een provinciaal partnerschapsproject, op initiatief van de Provincie Vlaams-

Brabant en afgerond in 2018.
3. Duurzame energie voor iedereen: een project van Hubi-Vinciane in Borgou, Benin.

 Project dat reeds provinciale gereglementeerde Noord-Zuidsubsidies ontving. Via hen 
werd het contact gelegd met African Drive, ook actief in Benin, de partner in het 
vlaggenschipproject “Baobab Energie” (duurzame batterijen voor motorfietsen in Benin).

4. Low-impact event: het Wereldfeest in Leuven
 Bleek een te weinig concrete Zuidlink te hebben om potentieel te hebben als provinciaal 

vlaggenschipproject “Klimaat in het Zuiden”.
5. Vrijwillige compenseren voor je uitstoot: Carbon+Alt+Delete

 Carbon Alt Delete is, samen met Mee Panyar, de partner in het vlaggenschipproject “Mee 
Panyar” (zonne-mini-grids in Myanmar). 

6. Een beweging op basis van locale initiatieven: Transitie Herent
 Bleek een te weinig concrete Zuidlink te hebben om potentieel te hebben als provinciaal 

vlaggenschipproject “Klimaat in het Zuiden”.
7. Bossen in de wereld, bossen op school: BOS+

 Organisatie die reeds provinciale gereglementeerde Noord-Zuidsubsidies ontving. De 
mogelijkheid om met BOS+ en WeForest een provinciaal vlaggenschipproject rond 
bosbouw op te zetten werd uitvoerig onderzocht. Uiteindelijk werd er gekozen voor een 
samenwerking met Join For Water in een integraal waterbeheerproject in Haïti. Bebossing 
vormt een belangrijk aspect in dit project. 

8. Landschapsrestauratie in Zambia en Ethiopië: WeForest



 Organisatie die reeds provinciale gereglementeerde Noord-Zuidsubsidies ontving. De 
mogelijkheid om met BOS+ en WeForest een provinciaal vlaggenschipproject rond 
bebossing op te zetten werd uitvoerig onderzocht. Uiteindelijk werd er gekozen voor een 
samenwerking  met Join For Water in een integraal waterbeheerproject in Haïti. 
Bebossing vormt een belangrijk aspect in dit project. 

9. Bijenteelt professionaliseren in Tanzania: BeeTogether van de Leuvense Academics for 
Development (AFD)
 Project dat reeds een provinciale gereglementeerde Noord-Zuidsubsidie ontving. Bleek te 

kleinschalig om uit te bouwen tot een provinciaal vlaggenschipproject. Door de aard van 
de organisatie (studentenorganisatie die per jaar andere projecten ondersteunt of uit 
voert) was opschaling tot provinciaal vlaggenschipproject “Klimaat in het Zuiden” niet 
mogelijk. 

4 Gebouwen, mobiele ploegen en tekenkamer: toelichting werking 2020

Sara De Ruymaeker, Johan Huybrechts en Raf Dehond lichten dit agendapunt toe. De presentaties 
gaan als bijlag bij dit verslag.

Gedeputeerde Bart Nevens deelt mee dat de uitdagingen en bijhorende investeringen in het 
patrimonium één van de grootste uitdagingen is van ons bestuur. Het vergt veel investeringen en 
financiële middelen. Er is momenteel ook een waarnemend diensthoofd en ik zou de personeelsleden 
achter de schermen willen danken voor het geleverde werk en de goede opvolging van alle vragen en 
verzuchtingen. 

5 Opstalrecht verlenen Molenbeek aan bvba Park Neerdorp

Tine Eerlingen wil weten of er netto meer ruimte voor water is. Of gaat het puur om een compensatie?
Is er op dit moment een overstromingsgevaar? 
Hendrik Vanstechelman antwoordt het om een nuloperatie gaat. De KMO-zone heeft een veilig peil 
opgelegd gekregen in advies van Provincie (hier geïntegreerde machtiging) in samenspraak met de 
VMM. Wat dat betreft is er een veiligheid ingebouwd. Hierbij dient het ingenomen 
overstromingsvolume gelegen tussen het oorspronkelijke maaiveldpeil en het ingeschatte 
overstromingspeil van +29,00 m TAW te worden gecompenseerd door een uitgraving elders. Hiertoe 
fungeren de compensatiebekkens waaronder ook dit compensatiebekken nr. 3.

Kris Peeters wil weten of er ook gedacht wordt aan infiltratiebekkens als men compensatiebekkens 
aanlegt omdat je toch een enorme hoeveelheid water capteert.
Hendrik Vanstechelman antwoordt dat altijd eerst aan infiltratie wordt gedacht. In sommige gevallen is 
dit niet mogelijk omwille van de lage infiltratiegraad van de grond.  Deze worden vooraf bepaald d.m.v. 
infiltratieproeven. In dit geval is een vullen van het bekken met een vertraagde leegloop naar de 
waterloop effectiever naar bestrijding van wateroverlast.

Advies: Dit agendapunt werd door de commissie besproken en wordt voorgelegd aan de 
provincieraad.

6 Ruiling gronden met OCMW Zoutleeuw

Liesbet Cox licht dit agendapunt toe.

Advies: Dit agendapunt werd door de commissie besproken en wordt voorgelegd aan de 
provincieraad.



7 Verkoop restpercelen lot 6 en lot 8 Molenbeek te Dilbeek en lichten van de bijbehorende 
beloften (besloten zitting)

Johan Guillemyn licht dit agendapunt toe.

Advies: Dit agendapunt werd door de commissie besproken en wordt voorgelegd aan de 
provincieraad.

8 Rondvraag

Hilde Kaspers vraagt of het mogelijk is om het Vinne te bezoeken met de commissie. Er is 
ondertussen al heel wat gebeurd.
De secretaris antwoordt dat de voorzitter ook van plan was om nog eens een bezoek aan Huizingen 
en Diest te brengen. Het Vinne werd al eens bezocht. De secretaris zal dit verder opnemen. Dit zal 
iets zijn wat na de zomer kan georganiseerd worden. 

Datum volgende vergadering 25 mei 2021 om 13u
Einduur van de vergadering 12:50 uur

De secretaris, De voorzitter,

Peter Biondi Elke Zelderloo


